



Еженедельник новостей МДС IBC Weekly News

События за 27 августа - 2
сентября 2018

Events of August 27 - September
2, 2018

В ГКПЭН обсудили проект развития промышленности страны на 2019-2024 годы

В Государственном комитете промышленности, энергетики и недروпользования КР при содействии Организации Объединенных Наций по промышленному развитию (ЮНИДО) прошел круглый стол, на котором представлен проект Стратегии устойчивого развития промышленности Кыргызской Республики на 2019-2024 годы. В обсуждении документа приняли участие представители экспертного сообщества, бизнес-ассоциаций, включая МДС, и госорганов.

Проект Стратегии разработан в целях создания дополнительных рабочих мест, усиления конкурентоспособности и экспортного потенциала промышленных предприятий страны. [Подробнее](#)

Бизнес-сообщество предлагает провести встречу с Президентом КР

Руководители устойчивых бизнес-ассоциаций, включая МДС, встретились в Торгово-промышленной палате КР, чтобы обсудить возможности и организационные вопросы встречи бизнес-сообщества с Президентом КР. На встрече предлагается озвучить актуальные вопросы бизнес-среды и предложения бизнеса по развитию экономики страны. Если у вас есть вопросы и предложения по предполагаемой встрече, направляйте их нам (контакты внизу).

2

сентября

Draft Sustainable Industrial Development Strategy of the Kyrgyz Republic discussed

A roundtable was held at the State Committee for Industry, Energy and Subsoil Use of the Kyrgyz Republic with the assistance of the United Nations Industrial Development Organization (UNIDO) to present the draft Sustainable Industrial Development Strategy of the Kyrgyz Republic for 2019-2024. Representatives of the expert community, business associations, including IBC, and state bodies took part in the discussion of the document.

The draft Strategy is designed to create additional jobs, strengthen the competitiveness and export potential of industrial enterprises in the country. [More](#)

Business community proposes to hold a meeting with the President

Leaders of sustainable business associations, including IBC, met in the Chamber of Commerce and Industry of the Kyrgyz Republic to discuss the opportunities and organizational issues of the business community meeting with the President of the Kyrgyz Republic. At the meeting, it is proposed to voice topical issues of business environment and business proposals for the development of the country's economy. If you have questions and suggestions on the proposed meeting, please send them to us (contacts below).

September

2

Kyrgyz-Turkish business forum held in Bishkek

President of the Kyrgyz Republic Sooronbai

Б **Бишкеке**
Форум состоялся с участием Президента Кыргызской Республики Сооронбая Жээнбекова и Президента Турецкой Республики Реджепа Тайип Эрдогана. Президент Турции находился в Кыргызстане с двухдневным официальным визитом. В работе форума приняли участие ведущие компании Турции и Кыргызстана из различных отраслей экономики, включая членов МДС, представители государственных органов и международных организаций. Цель встречи – развитие сотрудничества между двумя странами, а также определение перспектив взаимодействия. [Подробнее](#)



Turkey Kecer Tayyip Erdogan participated in the forum. The President of Turkey was on a two-day official visit in Kyrgyzstan. Leading companies from Turkey and Kyrgyzstan from various sectors of the economy, including IBC members, representatives of state bodies and international organizations took part in the forum. The meeting aimed to develop cooperation between the two countries and to determine further cooperation prospects. [More](#)



Объявления

Торговый отдел Посольства Австрии приглашает членов МДС на конференцию **«Инициативы частного сектора и дипломатия в Центральной Азии»**. Конференция состоится в Брюсселе 18 сентября в постоянном представительстве Европейского союза в Брюсселе. Результаты конференции будут отражены в новой Стратегии ЕС по Центральной Азии. Зарегистрироваться на конференцию можно до 5 сентября по [ссылке](#)

Announcements

The Austrian EU Presidency together with the EU Special Representative on Central Asia and the European External Action Service invites IBC members to the conference on **Private Sector Initiatives and Economic Diplomacy in Central Asia**. The conference will be held on 18 September, 2018 from 09:30 to 17:00hrs at the Austrian Permanent Representation to the EU in Brussels (30, Avenue de Cortenbergh, 1040 Brussels). If you wish to participate please register [here](#) by September 5.

Правовой обзор

Постановлением Правительства КР № 386 23 августа утвержден **Порядок ведения экономико-статистического наблюдения за хозяйствующими субъектами, включенными в Государственный реестр хозяйствующих субъектов, занимающих доминирующее положение на товарных рынках Кыргызской Республики**. Целью экономико-статистического наблюдения является недопущение нарушений со стороны хозяйствующих субъектов, занимающих

Law review

By the Government Decree No. 386 issued on August 23, **Procedure for conducting economic and statistical monitoring of economic entities included in the State Register of economic entities occupying a dominant position in the commodity markets of the Kyrgyz Republic** was approved. The economic and statistical monitoring aims to prevent violations by economic entities that occupy a dominant position, the norms of the Law "On Competition" and to ensure the protection

доминирующее положение, норм закона «О конкуренции» и обеспечение защиты и развития конкуренции на рынках КР. [Подробнее](#)

29 августа Министерство экономики Кыргызской Республики вынесло на общественное обсуждение Проект постановления Правительства Кыргызской Республики «О внесении изменений в постановление Правительства Кыргызской Республики «Об утверждении Единого реестра (перечня) государственных услуг, оказываемых государственными органами, их структурными подразделениями и подведомственными учреждениями» от 10 февраля 2012 года № 85». [Подробнее](#)

29 августа опубликован Проект приказа Государственного комитета промышленности, энергетики и недропользования Кыргызской Республики «Об утверждении Правил безопасности при эксплуатации хвостовых, шламовых и гидроотвальных хозяйств». Целью Правил является защита жизни и здоровья граждан, охраны окружающей среды, имущества физических и юридических лиц. [Подробнее](#)

30 августа Государственная служба регулирования и надзора за финансовым рынком при Правительстве КР вынесли на общественное обсуждение Проект постановления Правительства Кыргызской Республики «О вопросах регулирования участников рынка ценных бумаг». В частности, проектом постановления предлагается утвердить Положение о квалифицированных инвесторах. [Подробнее](#)

Новости членов МДС

В эти дни на побережье озера Иссык-Куль проходят III **Всемирные игры кочевников**. Будучи генеральным спонсором этого уникального культурно-спортивного мероприятия, компания **MegaCom выпустила оригинальные SIM-карты**, оформленные в колоритном национальном стиле, и **тариф «Кочевник» (Nomad)** специально для многочисленных участников и гостей игр. Подробнее о тарифе «Кочевник» читайте на [сайте](#) компании megacom.kg.

МДС в СМИ

30 августа в ИА «Кабар» записан очередной видеосюжет, подготовленный МДС. на

and development of competition in the markets of the Kyrgyz Republic. [More](#)

On August 29, the Ministry of Economy of the Kyrgyz Republic submitted for public discussion the Draft Resolution of the Government of the Kyrgyz Republic "On Amendments to the Decree of the Government of the Kyrgyz Republic "On Approval of the Unified Register (List) of Public Services Provided by State Bodies, Their Structural Units and Subordinate Institutions" dated February 10, 2012 year number 85 ". [More](#)

On August 29, the Draft Order of the State Committee of Industry, Energy and Subsoil Use of the Kyrgyz Republic "On Approval of the Safety Rules for the Operation of Tailings, Slurry and Hydro-Dumping Sites" was published. The document aims to protect the life and health of citizens, protect the environment, property of individuals and legal entities, state and municipal property in the process of storing and burial of industrial wastes of the enrichment and metallurgical industries. [More](#)

On August 30, the State Service for Regulation and Supervision of the Financial Market under the Government of the Kyrgyz Republic submitted the Draft Resolution of the Government of the Kyrgyz Republic "On Regulatory Issues for Securities Market Participants" for public discussion. In particular, the draft resolution proposes to approve the Regulations on qualified investors and securities intended for purchase by qualified investors only. [More](#)

News from IBC members

Currently, the Third World Nomad Games are held on the shore of Lake Issyk-Kul. Being the general sponsor of this unique cultural and sporting event, the MegaCom company issued original SIM cards, decorated in a colorful national style, and the Nomad tariff specifically for the numerous participants and guests of the Games.

More details about the **Nomad tariff** are available on the company's [website](#)

IBC in the media

On August 30, another video clip prepared by IBC was recorded at the Kabar IAC on the

тему: «Маркировка товаров в ЕАЭС: преимущества и риски». В дискуссии участвовали Айнура Чекирова, юрист ЗАО «Сут Булак», Кубанычбек Ысабеков, зав. отделом налоговой политики Управления налоговой политики Министерства экономики КР, Дастан Иманалиев, юрист МДС (модератор). Видео можно посмотреть [здесь](#)



[Наверх](#)

Дайджест СМИ

Каждую неделю в печатных и онлайн СМИ Кыргызстана и Центральной Азии появляется много новостей. Вполне вероятно, что часть из них может остаться незамеченной представителями бизнеса, загруженными своей работой. Представляем еженедельный дайджест СМИ по темам, связанным с экономикой, бизнесом и инвестициями. [Подробнее](#)

[Наверх](#)

События на 4 - 7 сентября

6 сентября представитель МДС примет участие в выездном заседании **общественной приемной Евразийской экономической комиссии (ЕЭК)**.

6 сентября представители МДС посетят прием **Посольства Швейцарии по случаю визита бизнес-делегации из Женевы**.

6 сентября состоится прием **Посольства Великобритании по случаю визита в КР баронессы Вивьен Стерн и профессора Эндрю Койла**.

7 сентября в Министерстве экономики КР состоится **встреча с делегацией швейцарских бизнесменов**. Место проведения: большой зал МЭ, начало в 10.00.

topic: “**Marking of goods in the Eurasian Economic Union: advantages and risks**”. Ainura Chekirova, lawyer at the Sut Bulak CJSC, Kubanychbek Isabekov, head of the Tax Policy Department of the Economy Ministry, and Dastan Imanaliev, IBC lawyer (moderator) took part in the discussion. The video can be viewed [here](#)



[Up](#)

Weekly media digest

Every week a lot of news appears in printed and online media of Kyrgyzstan and Central Asia, and it is quite understandable that many of them may escape the attention of busy readers. Therefore, we decided to present you a weekly media digest on topics related to economy, business and investment. [More](#)

[Up](#)

Events for September 4 - 7

On September 6, IBC representative will take part in the retreat of the **Public Reception Office of the Eurasian Economic Commission (EEC)**.

On September 6, IBC representatives will attend **a reception of the Embassy of Switzerland** on the occasion of the visit of the Geneva business delegation to Bishkek.

On September 6, the British Embassy will hold **a reception on the occasion of the visit of Baroness Vivien Stern, and Professor Andrew Coyle**.

On September 7, the Economy Ministry will host **a meeting with a delegation of Swiss businesspeople**. Venue: the large conference hall of Economy Ministry. Beginning at 10:00am.

Если Вы хотите включить Ваших коллег в наши рассылки, пожалуйста сообщите нам их электронные адреса. Наши предыдущие выпуски Еженедельника новостей доступны по [ссылке](#).

Please let us know if you would like to include your colleagues' e-mails into our mailing list. Our previous Weekly News issues are available [here](#).



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.

Our mailing address is:

International Business Council

191 Abdrakhmanov Str.

Office 113-114, Hyatt Regency Bishkek Hotel

Bishkek 720011

Kyrgyzstan